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Oros: Programul ‘Strategia de Gestionare a Apei’ trebuie fundamentat pâna la

finalul lunii octombrie

Programul ''Strategia de Gestionare a Apei'' trebuie fundamentat pâna la finalul lunii octombrie si apoi

trebuie trimis la Comisia Europeana, a declarat, marti, ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Adrian

Oros, la cea de-a 11-a editie a Pria Agriculture.

"Noi, pâna la finele lunii octombrie, trebuie sa fundamentam foarte bine acest program (Strategia de Gestionare a

Apei - n. r.), sa-l trimitem la Comisie, pentru ca doar asa vom primi acesti bani, iar pâna în 2023 trebuie

contractate toate lucrarile, deschise toate santierele pentru ca pâna în 2026 trebuie cheltuiti toti acesti bani. Ma

gândesc foarte serios la capacitatea administrativa pe care o are acum statul român de a gestiona un asemenea

program, dar si la capacitatea de executie care exista acum în tara, în asa fel încât daca la finele lui octombrie vom

obtine acei bani sa-l si finalizam si banii respectivi sa-i cheltuim cât mai cu folos astfel încât cei care se vor întâlni

aici la acest eveniment dupa 2027 sa nu mai discute despre meteodependenta agriculturii României, sa discute

despre alte subiecte care atunci vor fi actuale si vor constitui provocari", a spus Oros.

El a afirmat ca programul va fi finantat prin Programul National de Relansare Economica si Cresterea Rezilientei

cu peste 6 miliarde de euro.

"Trebuie sa copiem si noi modelul altor tari unde dintotdeauna resursele de apa au fost mai parcimonioase, dar

totusi au reusit, fiind nevoiti, sa faca în asa fel încât sa gestioneze inteligent aceasta resursa si sa aiba productii

comparabile cu cele pe care le avem si noi în anii în care ploua. Nu stim ce se va întâmpla peste un an, nu stim ce

se va întâmpla peste doi ani, peste 10 ani si nu cred ca ar trebui sa mai stam pasivi, sa ramânem o agricultura

meteodependenta. Sunt fermieri care au facut acest lucru pe banii lor si si-au rezolvat, ca sa zic asa, aceasta

problema, dar sunt suprafete întinse agricole unde fie nu au fost niciodata sisteme de irigatii si acum sunt necesare,

fie acestea au fost, dar în timp au fost depreciate", a mentionat ministrul.

Reprezentantii Ministerului Agriculturii si Dezvoltarii Rurale (MADR) au început sa întocmeasca strategia de

dezvoltare a infrastructurii de gestionare a apei, implicit în cea de desecare, si a celei de promovare a produselor

românesti, care vor fi finantate cu aproximativ 6,5 miliarde de euro din cele 33 de miliarde de euro pe care

România le va primi din partea Uniunii Europene. Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, a declarat pe 19 august,

într-o conferinta de presa sustinuta la Tulcea, ca dezvoltarea infrastructurii de gestionare a apei este necesara în

contextul în care este foarte greu de estimat regimul precipitatiilor din România în anii urmatori.

"Solutia realista nu consta în a da în fiecare an sute de milioane de euro despagubiri, ci de a investi consistent,

într-un timp rezonabil, sase sau sapte ani, astfel încât toata infrastructura de gestionare a apei, care include

sistemele de desecare, de drenaj, prevenirea desertificarii, programul antigrindina care trebuie sa se încheie cât mai

curând si sa cuprinda toata suprafata tarii", a mentionat ministrul Oros.

El a mai spus ca la respectiva strategie se lucreaza alaturi de specialisti din institute de cercetare de profil si cu

reprezentanti ai Agentiei Nationale de Îmbunatatiri Funciare si si-a exprimat speranta ca aceasta sa se încheie la

finalul lunii octombrie - începutul lunii noiembrie.
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